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PROTOKÓŁ Nr 5/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 
w dniu 24 lipca 2013 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.05 – 11.45. 
 
Prowadzący posiedzenie: ANDRZEJ BOROWSKI – Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
7. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 
8. Członkowie drużyny TUR II Piliki i działacze Klubu . 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Sprawozdanie Drużyny TUR II Piliki z rozegranego sezonu 2012/2013 w 

A Klasie. 
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2. Zaopiniowanie materiałów na XXIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski 
zwołaną na dzień 26 lipca 2013 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 
b) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu; 
c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej; 
d) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 
tej opłaty; 

e) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/140/2012 rady Gminy 
Bielsk Podlaski z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie  szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

g) Projekt uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości do bezpłatnego 
użytkowania stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski; 

h) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 
nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski; 

i) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Haćki na lata 2013-2020 Gmina Bielsk Podlaski. 

j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Knorydy na lata 2013-2020 Gmina Bielsk Podlaski. 

3. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1)  
 Sprawozdanie drużyny seniorów TUR II Piliki z rozegranego sezonu 
2012/2013 stanowi Załącznik Nr 2. Przybyłą na posiedzenie drużynę piłkarzy, 
trenera oraz działaczy przywitał WALENTY GAŁUSZEWSKI. 

Było to pierwsze tego typu spotkanie radnych z piłkarzami 
i działaczami Klubu. Trener drużyny PAWEŁ BIERŻYN przedstawił 
sprawozdanie z działalności za ostatni rok. W sezonie 2012/2013 drużyna 
z Pilik uplasowała się na 5 miejscu w ligowej tabeli w A Klasie z dorobkiem 
51 punktów. Drużyna odnotowała 16 zwycięstw, 3 remisy i 11 porażek. 
W historii klubu piąte miejsce jest najwyższym miejscem w ligowych 
rozgrywkach. Trener mówił o ambicjach awansowania do klasy okręgowej. 
Podkreślił, że podstawą funkcjonowania drużyny jest dyscyplina i 
systematyczność, co w ostatnim czasie uległo poprawie. Podziękował za 
udzielaną  pomoc i wsparcie m.in. poprzez zapewnienie transportu na mecze 
wyjazdowe oraz urządzenie boiska w Pilikach, które po remoncie należy do 
jednych z lepszych w klasie okręgowej. 
 Wójt Gminy RAISA RAJECKA zachęcała trenera i drużynę do zgłaszania 
potrzeb, którym samorząd Gminy mógłby sprostać. Zapewniła, że 
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w planach jest m.in. zakup nowych dresów dla piłkarzy, zaznaczając 
jednocześnie, że w związku z opracowywaniem herbu Gminy, stroje te będą 
przekazane później, bowiem herb Gminy dobrze byłoby na nich umieścić. Z 
uznaniem wyraziła się o dotychczasowych sukcesach oraz podwyższeniu 
poziomu dyscypliny zawodników. Podkreśliła, że sport uczy pewnych zachowań, 
daje możliwości obycia oraz poznania kraju i świata, podziękowała trenerowi za 
zaangażowanie w funkcjonowanie drużyny. Mówiła również o innych 
sympatykach drużyny, w szczególności CZESŁAWIE PIECZYŃSKIM, który 
zawsze był przy drużynie i wspierał ją w każdej potrzebie, w lepszych i gorszych 
momentach. Wypowiadali się również sympatycy drużyny spośród radnych: 
STANISŁAW OLSZEWSKI, który jako pierwszy zabiegał w Radzie Gminy o 
wsparcie dla tej drużyny oraz JERZY CHILKIEWICZ, który zawsze stara się być 
obecny na  meczu. Radny podkreślił, że drużyna rozwija się i stać ją na sukcesy. 
STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował drużynie za dotychczasowe wyniki i 
chociaż kiedyś były problemy, to starania o ich rozwiązanie nie poszły na marne. 
Życzył awansu do klasy okręgowej.  CZESŁAW PIECZYŃSKI dziękując w 
imieniu własnym i sportowców za zaproszenie, stwierdził, że rzadko spotyka się 
tak sympatyczną atmosferę, jaka panuje na spotkaniu. Podkreślił, że dzięki 
pomocy samorządu Gminy drużyna może funkcjonować właściwie. 
Poinformował, że bieżące potrzeby dotyczą zakupu niezbędnego sprzętu, strojów 
sportowych oraz zwiększenia ilości ławek przy boisku, ponieważ zmagania 
drużyny przychodzi obserwować coraz więcej kibiców.  Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI mówił o potrzebie wprowadzenia nagród 
motywujących piłkarzy do jeszcze lepszej pracy, które mogliby ufundować radni. 
Mówiono też o potrzebie szukania i zachęcania młodzieży do gry w drużynie oraz 
we współpracy z TUR I.  
 Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI. Stwierdził, 
że drużyna jest solidna, wyniki są coraz lepsze, a dobra drużyna i dobrze 
utrzymane boisko to rodzaj wizytówki Gminy. 
 Na zakończenie spotkania wszyscy otrzymali od Wójta i Rady Gminy 
sportowe torby. 
 Dalszą część posiedzenia poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
ANDRZEJ BOROWSKI. 
 
Do pkt 2a)  

Wniosek Wójta Gminy  dot. wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 
2013 rok, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  Wniosek omówiła Skarbnik 
Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Na prośbę Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy PAWŁA ŁOZOWIKA, Wójt Gminy - RAISA RAJECKA omówiła 
bardziej szczegółowo punkt dotyczący przesunięć w budżecie środków 
przeznaczonych na remont świetlic wiejskich w Szastałach, Grabowcu i Kotłach 
na 2014 rok. Proponowana zmiana jest związana z przesunięciem terminu 
realizacji inwestycji (jeśli umowa na dofinansowanie zostanie podpisana we 
wrześniu br., inwestycje można będzie zacząć, ale nie ma szans na ich ukończenie 
jeszcze w 2013 roku). Zasadnym jest więc wykorzystanie tych środków w br. na 
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inne cele. Wyjaśniła też, że w innych świetlicach drobne prace będą wykonywane 
w ramach remontów bieżących. Nie można natomiast częściowo remontować 
tych świetlic, które zostały zakwalifikowane do dofinansowania z PROW. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
  
Do pkt 2b)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
dot. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie 
przebudowy dróg powiatowych stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Temat 
omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Poinformowała, że potrzeba zmiany 
uchwały wynika z korekty wykazu zadań, które będą mogły zostać zrealizowane 
w ramach tych środków, np. ulica we wsi Hryniewicze Małe (inwestycja będzie 
zrealizowana w br., dokumentacja jest już przygotowana, a budowa odcinka o 
długości do 1 km nie wymaga wydania pozwolenia). Dodała, że na realizację 
ulicy Chmielnej będzie  odrębna umowa. Radna BARBARA PAC powiedziała, że 
rozbudowa drogi Koszewo – Truski jest już prawie na ukończeniu. 
 
 Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 
uwag. 
 
Do pkt 2c)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej 
stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
ANDRZEJ BOROWSKI nawiązując do dyskusji prowadzonej na poprzednim 
posiedzeniu n/t oczyszczania rowów, stwierdził, że rolnicy nie powinni mieć 
pretensji o to, że muł z oczyszczanego rowu jest wyrzucany dalej od rowu, 
ponieważ przy pierwszym deszczu spłynąłby z powrotem.  
 
   Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 2d)  

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty,  
stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
poinformowała, że zgodnie z wcześniejszą zapowiedzią, proponuje się zmianę 
wysokości opłaty za wywóz śmieci. Dotyczy ona opłat dla rodzin liczących 4 
osoby lub więcej. Na terenie Gminy jest 239 takich gospodarstw. Dodała, że do 
końca lipca br. obowiązuje opłata na starych zasadach. Sołtysom będą 
przekazywane wykazy mieszkańców, którzy złożyli deklarację śmieciową, ale  
uchylają się od zapłaty. Wiceprzewodniczący  Rady Gminy ANDRZEJ 
BOROWSKI zasugerował wprowadzenie rozwiązania polegającego na 
zmniejszeniu wysokości opłaty od każdego kolejnego członka rodziny. Podczas 
dyskusji radni mówili o: 
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- potrzebie aktualizowania wykazów, ponieważ zdarzają się przypadki 
umieszczania na nich osób zmarłych figurujących jako zameldowane (Z-ca Wójta 
Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że błędy zostały skorygowane),  
- problemach z segregacją,  
- odbieraniu zużytych opon (po uzgodnieniu z firmą), 
- skargach mieszkańców, że firma nie zabiera pojemników nie wystawionych 
poza bramę,  
 
 Pani Wójt zwróciła uwagę, że mieszkańcy powinni pilnować wystawiania 
koszy poza ogrodzenie, bo pracownicy firmy nie muszą wchodzić na posesję. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 2e)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
zamieszkujących nieruchomości na terenie Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 
Załącznik Nr 7 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA 
RAJECKA.  Podkreśliła, że deklaracje złożone na starym formularzu są aktualne. 
Znowelizowana uchwała będzie dotyczyć osób składających deklaracje po 
wejściu w życie nowej uchwały. Na prośbę radnego ANDRZEJA 
BOROWSKIEGO poinformowała, że z 1 gospodarstwa domowego może być 
złożonych więcej deklaracji. 
 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 2f)  
  Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały zmiany uchwały Nr 
XXIV/140/2012 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 grudnia 2012 roku w 
sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi 
Załącznik Nr 8 do protokołu. Propozycje wprowadzenia zmiany do uchwały wraz 
z uzasadnieniem przedstawiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. Radni nie 
zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 2g)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie użyczenia 
nieruchomości do bezpłatnego użytkowania, stanowiących własność Gminy 
Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu. Do przedłożonego 
wniosku oraz projektu uchwały nie zgłoszono żadnych pytań i uwag. Projekt 
uchwały radni zaopiniowali pozytywnie. 
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Do pkt 2h)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy 
Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA przypomniała, że sprawa dotyczy regulowania stanu prawnego 
działek w Widowie w związku z realizacją inwestycji na drodze gminnej.  Po 
przekazaniu na rzecz Gminy wskazanej we wniosku działki – będzie 
przygotowywana dokumentacja. Pani Wójt przedstawiła również aktualne inne 
zmiany w realizacji inwestycji (w obrębie gruntów Rajsk – przy zakładzie Pana 
Andrzeja Dunaja, 10 tys. zł przeznaczono w br. na dokumentację., z czego 50% 
pokryje Pan Dunaj; w obrębie gruntów Widowo – uliczka od Chmielnej, również 
10 tys. zł na dokumentację na utwardzenie chodnika  w pobliżu posesji osoby 
niepełnosprawnej). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali 
pozytywnie. 
 
Do pkt 2i)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący Planu Odnowy Miejscowości Haćki na 
lata 2013-2020, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Pani Wójt wyjaśniła, że 
zatwierdzenie Planu Odnowy jest niezbędne przy składaniu wniosku w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. 
 Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  
 
Do pkt 2j)  
 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Knorydy na lata 
2013-2020 stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Pani Wójt wyjaśniła, że 
wniosek, podobnie jak w przypadku miejscowości Haćki jest związany z 
ubieganiem się o środki unijne w ramach PROW.  
Pytań i uwag nie zgłoszono, radni wyrazili zgodę na wprowadzenie tematu do 
porządku sesji, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie.  

 
Do pkt 3)  
 W sprawach bieżących radni poruszyli sprawy: 
- uporządkowania terenu wokół budynku byłej szkoły w Knorydach (radny 
MIKOŁAJ  CAR) – Wójt Gminy przyjęła zgłoszenie do realizacji, 
- projektu herbu Gminy Bielsk Podlaski (Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
odczytała korespondencję e-mailową w tej sprawie, przekazała radnym graficzne 
propozycje herbu Gminy z prośbą o wyrażenie opinii). Radni zaakceptowali 
wstępnie jako jeden z elementów symbol podkowy, zastanawiano się m.in. w jaki 
sposób zaznaczyć  symbolicznie, że gmina obejmuje 61 miejscowości. 
Uzgodniono, że w tej sprawie oraz w sprawie opracowania jeszcze innych 
wariantów propozycji zostanie wysłany e-mail do autora projektu herbu; 
- Kierownik Referatu IGK - WŁODZIMIERZ PARFIENIUK przedstawił radnym 
temat przetargu na sprzedaż autobusu szkolnego, który został wyceniony na 
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16.000 zł. Po ogłoszeniu dwóch kolejnych przetargów nikt nie wyraził 
zainteresowania zakupem. Cenę obniżono do 12.400 zł. Zgłosiła się osoba 
zainteresowana zakupem, ale za cenę 6.570 + VAT. Po dyskusji radni ustalili, że 
autobus można sprzedać za 7.000 zł + VAT. Do sprzedaży przeznaczono również 
samochód ciężarowy STAR 200. Sprzęt wystawiono do przetargu za cenę 6.300 
zł + VAT, a następnie obniżono do 4.800 + VAT. Poza przetargiem złożono 
ofertę zakupu za 2.000 zł + VAT. Radni uzgodnili, że ofertę sprzedaży STARA 
można ogłosić sołtysom na sesji, bowiem nabyciem takiego sprzętu mogą być 
zainteresowani mieszkańcy Gminy. Stosowny komunikat zostanie przygotowany i 
przekazany na najbliższej sesji Rady Gminy. Podtrzymano cenę pojazdu w wys. 
4.800 zł + VAT. 
- Dyskutowano o potrzebach urzędu w zakresie zakupu innego sprzętu do 
realizacji zadań drogowych, zwłaszcza oczyszczania (obkaszania)  poboczy. 
Włodzimierz Parfieniuk poinformował również o ogłoszonym przetargu na zakup 
koparki (przetarg unieważniono z uwagi na zbyt wysoką cenę). 
- Mówiono o przystankach autobusowych  zamówionych do Plosek, Białej, 
Grabowca i Szastał oraz potrzebie wymiany przystanku w Łubinie Kościelnym, 
ponieważ zagrożeniem są ruszające się ścianki.  
- Na prośbę radnego ANDRZEJA TYNIEWICKIEGO Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA zapewniła, że świetlice wiejskie sukcesywnie będą wyposażane w 
brakujące stoły.  
 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku tym STANISŁAW 
OLSZEWSKI o godz. 11.45 zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Andrzej   BOROWSKI ............................ 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ......................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  PAWLUCZUK Jan ...................................... 
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(Przewodniczący) 

2. ŁOZOWIK Paweł ........................................ 

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

.................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 


